## 《上一篇/Previous Article 本期目录/Table of Contents 下一篇/Next Article》

[1]罗慧,陈诚,梁志清.组蛋白H3、H4乙酰化及H3K4甲基化对人妊娠子宫平滑肌细胞PRA/PRB的影响[J].第三军医大学学报,2014,36(09):868-872.

Luo Hui, Chen Cheng, Liang Zhiqing. Effects of histone acetylation and H3K4 methylation on PRA/PRB in human uterine smooth muscle cells during pregnancy[J]. J Third Mil Med Univ, 2014, 36(09):868-872.

### 点击复制

# 组蛋白H3、H4乙酰化及H3K4甲基化对人妊娠子宫 PRA/PRB的影响(PDF)

《第三军医大学学报》[ISSN:1000-5404/CN:51-1095/R] 卷: 36 期数: 2014年第09期 页码: 868-872 栏目: 论著 出版日期: 2014-05-15

Title: Effects of histone acetylation and H3K4 methylation on PRA/PRB in

human uterine smooth muscle cells during pregnancy

作者: 罗慧; 陈诚; 梁志清

第三军医大学西南医院妇产科

Author(s): Luo Hui; Chen Cheng; Liang Zhiqing

Department of Gynecology and Obstetrics, Southwest Hospital, Third Military

Medical University, Chongqing, 400038, China

关键词: 组蛋白乙酰化; H3K4甲基化; 妊娠; 子宫平滑肌细胞

Keywords: histone acetylation; histone acetylation and H3 lysine 4 methylation;

pregnancy; uterine smooth muscle cells

分类号: R322.65; R714.14; R977.3

文献标志码: A

摘要: 目的 通过组蛋白去乙酰化酶抑制剂 (trichostatin A,TSA) 、H3K4甲基化酶抑制剂

(5'-deoxy-5'-methylthioadenosine, MTA)处理人妊娠子宫平滑肌细胞,干预组蛋白H3、H4乙酰化及H3K4甲基化水平,探讨组蛋白H3、H4乙酰化及H3K4甲基化对人妊娠子宫平滑肌细胞PRA/PRB的影响。 方法 分离纯化人妊娠子宫平滑肌细胞(n=16),免疫组化定位孕激素受体(progesterone receptor, PR)及孕激素受体B (progesterone receptor B, PRB)在子宫平滑肌细胞核的表达。分别利用不同浓度

TSA、MTA对其进行处理, Real-time PCR检测PR、PRA、PRB mRNA的表达; 染色质免疫共沉淀技术(Chromatin immunoprecipitation, ChIP)比较处理前后PRA、PRB启动子

区H3、H4乙酰化及H3K4三甲基化水平。 结果 TSA可使PRA/PRB明显增高 (P<0.05),使PRA启动子区H3、H4乙酰化水平明显上升(P<0.05)。MTA可使PRA/PRB明

显下降(*P*<0.05), PRA启动子区H3K4乙酰化水平明显下降(*P*<0.05)。两种药物的干预主要通过对PRA的调控来调节PRA/PRB比值。 结论 组蛋白H3、H4乙酰化和

H3K4甲基化均可使人妊娠子宫平滑肌细胞PRA/PRB比值发生改变,可能参与"功能性

孕激素撤退"机制的调节。

Abstract: Objective To determine the effects of histone acetylation and H3 lysine 4 (H3K4) methylation on the ratio of A and B isoforms of the human progesterone

导航/NAVIGATE

本期目录/Table of Contents

下一篇/Next Article

上一篇/Previous Article

工具/TOOLS

引用本文的文章/References

下载 PDF/Download PDF(1050KB)

立即打印本文/Print Now

查看/发表评论/Comments

导出

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed 61

全文下载/Downloads 33

评论/Comments

RSS XML

pregnancy. Methods Human uterine smooth muscle cells of pregnancy were isolated from 16 full-term pregnant women receiving caesarean section, and then purified by collagenase digestion. The expression of PR and PRB was detected by immunohistochemistry in the cells and in the cells treated with different concentrations of histone deacetylase inhibitor, trichostatin A (TSA) or H3K4 methyltransferase inhibitor, 5' -methylthioadenosine (MTA). The mRNA levels of PR, PRA and PRB were detected by real-time PCR. Chromatin immunoprecipitation (ChIP) was used to analyze acetylation of histones H3 and H4, and trimethylation of H3K4 in the promoter regions of PRA and PRB. Results TSA treatment resulted in obviously increase in the ratio of PRA/PRB (P<0.05) and in the acetylation of histones H3 and H4 in the promoter region of PRA (P<0.05). While, MTA treatment led the ratio of PRA/PRB significantly decreased (P<0.05) and reduced the trimethylation of H3K4 in the promoter region of PRA (P<0.05). Both TSA and MTA regulated the expression of PRA to exert effect on the ratio of PRA/PRB. Conclusion Both the acetylation of histones H3 and H4 and the methylation of H3K4 regulate the ratio of PRA/PRB, and might be involved in the mechanism of "functional progesterone withdrawal" in the human uterine smooth muscle cells of pregnancy.

receptor (PRA/PRB) in human uterine smooth muscle cells during the course of

### 参考文献/REFERENCES:

罗慧, 陈诚, 梁志清. 组蛋白H3、H4乙酰化及H3K4甲基化对人妊娠子宫平滑肌细胞PRA/PRB的影响[J]. 第三军医大学学报, 2014, 36(9): 868-872.

### 相似文献/REFERENCES:

[1]王燕,郭乔楠,章波,等·组蛋白乙酰化修饰对IEC-6恶性转化细胞细胞周期和p53、p21WAF1基因表达的调控[J].第三军医大学学报,2007,29(04):300.

WANG Yan, GUO Qiao-nan, ZHANG Bo, et al. Regulation of histone acetylation on cell cycle and p53, p21WAF1 genes expression in malignant transformation of IEC-6[J]. J Third Mil Med Univ, 2007, 29(09):300.

[2]孙慧超,田杰,朱静,等.p300特异性siRNA载体的构建及其对心肌细胞GATA4表达的影响[J].第三军医大学学报,2010,32(11):1141. Sun Huichao, Tian Jie, Zhu Jing, et al. Construction of p300 specific siRNA vector and its effect on GATA4 expression in cardiac muscle cells[J].J Third Mil Med Univ,2010,32(09):1141.

[3]杨婧,徐惠成,王延洲,等.丁酸钠对大鼠骨髓间充质干细胞向平滑肌细胞分化的影响[J].第三军医大学学报,2011,33(10):1016. Yang Jing,Xu Huicheng,Wang Yangzhou,et al.Effects of sodium butyrate on differentiation of rat bone marrow mesenchymal stem cells into smooth muscle cells in vitro[J].J Third Mil Med Univ,2011,33(09):1016.

[4]徐梦遥,王延洲,徐惠成.大鼠骨髓间充质干细胞向膀胱平滑肌细胞分化的标志基因表达受组蛋白乙酰化调控[J].第三军医大学学报,2013,35(21):2295.

Xu Mengyao, Wang Yanzhou, Xu Huicheng. Histone acetylation regulates expression of marker genes in differentiation of rat BMSCs to BSMCs[J]. J Third Mil Med Univ, 2013, 35(09):2295.